
Jegyzõkönyv 
 
 

Készült Serényfalva Községi Önkormányzat Képviselõ-testületének 2009. február 23-án 
17 órától tartott közmeghallgatása alkalmával, a Mûvelõdési Ház helyiségében. 
 
Jelen vannak: 
 

Szerna Csaba    polgármester 
Veres Zoltán    alpolgármester 
Majtényi Géza    képviselõ 

  Bárdos Pál    képviselõ 
  Csontos Mihály   képviselõ 
  Gyurkó Zsuzsanna   képviselõ 

Horváth László   képviselõ 
  Mészárosné Kulcsár Edit  képviselõ 

 
 

 
Tanácskozási joggal jelenlévõ meghívott: 
 
  Dr.Herczeg Tibor    jegyzõ  
 
 
Jegyzõkönyvvezetõ: 
 
  Bárdos Lászlóné   fõelõadó 
 
A lakosság részérõl megjelent kb.110 fõ. A polgármester köszöntötte a 
közmeghallgatáson megjelenteket. Megállapította, hogy a képviselõ-testület 
valamennyi tagja jelen van, a képviselõ-testület határozatképes.  
A képviselõ-testület  az alábbi napirendet fogadta el egyhangú szavazással (8 igen): 
 
      Napirend: 
 
 1./ Beszámoló az önkormányzat 2008. évi tevékenységérõl 

                 elõadó: Szerna Csaba polgármester 
 

 2./ Tájékoztatás a 2009.évi feladatokról, fejlesztési elképzelésekrõl 
       elõadó: Szerna Csaba polgármester 
 
            3./ Indítványok, javaslatok, kérdések 

 
1./ Napirendi pont tárgyalása: 
 
Szerna Csaba polgármester a napirend kereti között áttekintette az önkormányzat 
2008. évi tevékenységét. Összegezte az önkormányzati gazdálkodást, kiemelve, 
hogy a település 2008. évben sem volt forráshiányos, az ésszerû gazdálkodásnak, 
saját bevételei realizálásának és az intézményi struktúrának köszönhetõen az 
önkormányzatnak nem kellett gazdasági nehézséggel � még idõszakosan sem 
szembenéznie.  
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Ellátott feladatonként ismertette a közmeghallgatáson megjelentekkel azok 
költségvonzatát, a hozzájuk párosuló bevételeket és kiadásokat. Külön ismertette a 
helyi adó bevétel nagyságát, és az annak terhére megvalósított feladatokat.  

2008-ban mintegy 23.170 E Ft felhalmozási kiadást valósított meg az önkormányzat, 
melyeket a polgármester részletesen ismertetett.  

A település fejlesztése mellett az intézmények fenntartása, mûködtetése zavartalan 
volt. Az egyes intézmények � Polgármesteri Hivatal, Óvoda, Iskola, Könyvtár, 
Mûvelõdési Ház � ellátták feladataikat. Az önkormányzat valamennyi kötelezõ és 
önként vállalt feladatának eleget tudott tenni. A feladat ellátás során 2008-ban is 
jelentõs szerepet kapott az Ózdi Többcélú Kistérségi Társulás. Egyrészt a közoktatási 
intézmények mûködéséhez, a szociális alapellátás biztosításához, a könyvtár 
mûködtetéséhez jelentett többletbevételi és többlet feladat ellátási lehetõséget. 
Ezen feladatellátások színvonala a források növekedése végett emelkedett. 

Az önkormányzat jelentõs pénzbeli és természetbeli támogatást biztosított a 
Sportegyesület és a Polgárõr Egyesület mûködéséhez.  

A polgármester véleménye szerint a település és az önkormányzat 2008-ban is sikeres 
évet zárt, az év elején megfogalmazott feladatait teljesítette. 
 
 
2./ Napirendi pont tárgyalása: 
 
 
Szerna Csaba polgármester ismertette a közmeghallgatáson megjelentekkel a 2009. 
évben megvalósítandó-megvalósítható önkormányzati fejlesztési, beruházási 
elképzeléseket : 
 
Pályázati forrásból, nyertes pályázatok esetén: 

 Renault Traffic mikrobusz vásárlása, ÁFA biztosítása; 
 Széchenyi úton járda építés; 
 régi iskola funkció szerinti felújítása; 
 eszközbeszerzés közfoglalkoztatáshoz; 
 iskola udvarának díszburkolása. 
 

Saját forrásból, illetve elsõsorban közfoglalkoztatás keretei között: 
 Polgármesteri Hivatal udvarán fedett tároló kialakítása, meglévõ anyagok 

felhasználásával; 
 utcajelzõ táblák készítése, kihelyezése, 
 játszótéri játékok pótlása, felújítása; 
 buszmegállók és egyéb faépítmények karbantartása, javítása, pótlása; 
 tagiskola belsõ festésének folytatása; 
 Polgármesteri Hivatal északi homlokzatának felújítása, festése; 
 szabadtéri színpad bõvítése; 
 csapadékvíz elvezetõ árkok rendbetétele a Ságvári, Széchenyi úton, a 

sportpálya mögötti területen; 
 akácos tisztítása; 
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 a köztemetõ és a római katolikus templom közötti útszakasz szélesítése, 
salakozása; 

 Petõfi úton vízelvezetés, járdaépítés (anyagiak függvényében); 
 Polgármesteri Hivatal vagyonvédelmi rendszerének kiépítése; 
 települési vízrendezési terv elkészítése. 

 
 
3./ Napirendi pont tárgyalása: 
 
 
A közmeghallgatáson megjelentek részérõl az alábbi vélemények, hozzászólások, 
kérdések hangzottak el. 
 
Pusztai Mihály  Serényfalva Kossuth út 143. szám alatti lakos, hozzászólása során 
megjegyezte, hogy a közmeghallgatáson a lakosság részérõl sokan vesznek részt, 
nem úgy, mint 2 évvel ezelõtt.  
Javasolta Szûcs Gézának, a Polgárõr Egyesület elnökének, hogy hasonló 
rendezvények idejére is, szervezzen polgárõr szolgálatot a településen. Véleménye 
szerint, ilyenkor megnõ az üres lakásokba történõ betörés esélye.  
Kérdezte a jegyzõtõl, hogy amennyiben a kukába elhelyezett hulladékot 
szétválogatja, elhelyezi a szelektív hulladékgyûjtésre szolgáló zsákokba és a kukát 
visszaviszi a hivatalba, kell-e továbbra is szemétszállítási díjat fizetnie. 
Elmondta, hogy a polgármester tájékoztatójában szereplõ konyhakerti mûvelést jó 
ötletnek tartja, azt már korábban meg kellett volna valósítani.  
Kérdezett továbbá a sporteszközök árverésének eredményérõl. 

Az elhangzott hozzászólásokra, kérdésekre az érintettek az alábbi válaszokat adták: 

Dr. Herczeg Tibor jegyzõ  elmondta, hogy a lakossági kommunális hulladékgyûjtés 
kötelezõ közszolgáltatás, azt a szelektív hulladékgyûjtéstõl függetlenül, valamennyi 
háztartás köteles igénybevenni, a hulladékszállítási díjat mindenki köteles megfizetni, 
az adók módjára behajtható.  

Szerna Csaba polgármester  elmondta, hogy a közmeghallgatáson a lakosság 
mindig jelentõs létszámmal vesz részt, csak úgy, mint jelenleg és 2 évvel ezelõtt is, 100 
fõ körüli volt a megjelentek létszáma.  
A település nem tartozik a rendõrségi statisztikák szerint a bûnügyileg fertõzött 
területek közé. Az utóbbi hónapok sajnálatos eseményei � üzlet- és lakásbetörések � 
megakadályozásához a Polgárõrség nem elégséges, fokozottabb és hatásosabb 
rendõri jelenléte és intézkedése lenne szükséges.  
A tervezett konyhakerti mûvelést az évtõl induló közfoglalkoztatási forma teszi 
lehetõvé és szükségessé.  

Veres Zoltán alpolgármester  a sporteszközök árverésével kapcsolatban, 
elmondta, hogy az arra létrehozott eseti bizottság meghirdette az árverést. Az elsõ 
alkalommal egyetlen érdeklõdõ sem volt, a második alkalommal az eszközök 100 E 
Ft-os áron összességükben elkeltek. 

Szûcs Géza a Polgárõr Egyesület elnöke  elmondta, hogy sajnálatosnak tartja 
az elmúlt idõszak eseményeit. Az Egyesület létszáma 16 fõre csökkent, ez nagyon 
megnehezíti a szolgálatok szervezését. A polgárõrök nagy többsége 
munkaviszonnyal rendelkezik, nem várható el tõlük, hogy munka mellett, hajnali 
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órákban járõrözzenek. Kérte, hogy minél többen vegyenek részt az Egyesület 
munkájában.  

Pásztor Mihály  Serényfalva, Dózsa Gy. út 3. szám alatti lakos az elhangzottakkal 
kapcsolatban, felhívta a lakosság figyelmét, hogy mindenki vigyázzon a saját 
értékeire, a szomszédok figyeljenek egymásra.  

Fábián László  Serényfalva, Dózsa Gy. út 9. szám alatti lakos hozzászólása során 
elmondta, hogy a Téglagyárat a falunak kellene megvennie és üzemeltetnie. A 
közbiztonság javulásához minden faluban egy rendõr kellene. Véleménye szerint 
fölösleges a településre 7 képviselõ, elég lenne 1-2 fõ is. A polgárõrök szolgálatuk 
során ne az autóba üljenek, ne vezetni tanuljanak. 

Szerna Csaba polgármester  az elhangzottakra válaszolva elmondta, hogy a 
Téglagyár megvásárlására sem korábban nem volt, sem jelenleg nincs az 
önkormányzatnak reális esélye, anyagiak híján. A közeljövõben nem várható, hogy 
minden településen külön rendõr teljesítsen szolgálatot. A képviselõ-testület létszámát 
törvény határozza meg.  

Veres Zoltán alpolgármester  elmondta, hogy a polgárõr szolgálat teljesítése 
során, a polgárõrök nem csak az autót használják, gyalogosan is járnak a 
településen. Javasolta, hogy részt kell venni az Egyesület munkájában, s csak utána 
kell kritikát megfogalmazni.  

Nagy István  Serényfalva, Kossuth út 143. szám alatti lakos, a Polgárõr Egyesület 
tagja, hozzászólásában elmondta, hogy mindenhol vannak olyan emberek, akik 
csak kritizálnak, anélkül, hogy részt vennének a munkában. Amikor azonban baj van 
ezek az emberek elõ sem mernek jönni. 

Fábián László  Serényfalva, Széchenyi út 17. szám alatti lakos elmondta, hogy 
nem az édesapja véleményét akarja megvédeni, de éjszakai munkavégzése során, 
többször tapasztalta, hogy a Polgárõr Egyesület autója a 26-os út elágazásánál áll, 
21.00-23.00 óra között, illetve a falu között közlekedik 20 km/óra sebességgel. 
A szolgálatot nem ilyenkor, hanem hajnal 3.00-4.00 óra között kellene szervezni. 

Szûcs Géza a Polgárõr Egyesület elnöke  kérte, hogy ne ítélje az meg a 
polgárõrség munkáját, aki nem vesz abban részt. Az Egyesület tagjai saját 
szabadidejük terhére, díjazás nélkül tevékenykednek a település érdekében.  
 
 
A jelenlévõk az elhangzott választ, a tájékoztatásokat tudomásul vették. 
 
Mivel más indítvány, javaslat nem volt a polgármester a közmeghallgatást bezárta. 
 
 

k.m.f. 
 

 
Szerna Csaba        Dr. Herczeg Tibor 
polgármester                            jegyzõ 


